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el Periòdic d’AndorraPolítica
DIVENDRES

28 DE MARÇ DEL 20088

RESULTATS DE LA CAIXA ANDORRANA DE LA SEGURETAT SOCIAL

La CASS inicia l’any amb un superàvit de 7,8 milions
b

EL PERIÒDIC
ANDORRA LA VELLA

33 Gran.

Els afiliats totals a la
parapública van passar
de 46.063 a 45.012

La Caixa Andorrana de la Seguretat
Social (CASS) va començar l’any amb
bon peu i va obtenir un superàvit de
7,83 milions, tal com es desprèn de
l’estimació dels resultats dels dos
primers mesos de l’any. Pel que fa
als ingressos per cotitzacions, en
règim de malaltia van ser el 3,77%
superiors respecte els dos primers

mesos del 2007 i van arribar als
19,24 milions. A la gestió de vellesa
els ingressos també van augmentar,
en aquest cas del 3,81%, i van arri-
bar als 15,38 milions.

Quant a l’apartat de despeses, en
el règim de malaltia es va registrar
un augment del 10,04% fins als
18,46 milions. Aquest percentatge
va ser superat per la gestió de velle-
sa, en què es va registrar un aug-
ment del 12,77% fins als 8,33 mi-
lions en total.

El risc corresponent a malaltia,
per la seva banda, es va incrementar
en l’11,88% respecte el mateix perío-

de del 2007, mentre que l’augment
del risc de maternitat (reemborsa-
ment de prestacions i de salaris) es
va reduir en el 17,7%. La despesa del
risc d’accident de treball es va incre-
mentar en el 8,74%. Finalment, les
pensions del risc d’invalidesa van
pujar en el 8,05%.

DESCENS D’ASSALARIATS / D’altra ban-
da, els comptes de la parapública en
els primers mesos de l’any demos-
tren un descens en la quantitat d’afi-
liats: concretament, es va passar de
46.063 fa dos anys a 45.012, el 2,28%
menys.

També cal destacar que el Consell
d’Administració de la parapública
va estudiar i aprovar favorablement
115 demandes de les 125 que li ha-
vien arribat. Això significa que el
92% de les peticions es van acceptar,
per la qual cosa es reemborsarà als
seus sol.licitatnts el 100% de les se-
ves tarifes de responsabilitat.

Finalment, cal recordar que el
Consell d’Administració de la pa-
rapública va acordar dimecres de
convocar una reunió per al proper
dilluns per tal d’estudiar i aprovar
els estats financers de l’exercici
2007. H

Bartumeu no entén què hi feia
Pintat amb el Banc d’Espanya

SESSIÓ DEL CONSELL GENERAL

b

b

JAUME VENTURA*
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E
l Consell General va tornar
ahir a la seva activitat habi-
tual amb una nova sessió.
La jornada va estar marcada

per una de les preguntes del presi-
dent del Grup Parlamentari Social-
demòcrata, Jaume Bartumeu, que va
portar a debat la reunió que va man-
tenir a final de l’any passat el cap de
Govern, Albert Pintat, amb el gover-
nador del Banc d’Espanya, Miguel
Ángel Fernández Ordóñez.

En aquest sentit, el polític de la
capital va qüestionar que la trobada
no fos competència de l’INAF: «El
cap de Govern va reconèixer en de-
claracions a EL PERIÒDIC haver-se
entrevistat amb el governador del
Banc d’Espanya per tractar diverses
qüestions relatives al desenvolupa-
ment del sector financer andorrà.
Davant d’aquest paradoxal reconei-
xement, ¿el cap de Govern no creu
que la relació institucional amb el
Banc d’Espanya l’ha de dur a terme
el director de l’INAF i no pas l’Execu-
tiu?».

Bartumeu també va criticar que
«no s’ha vist enlloc que un cap de
Govern hagi de presentar un minis-
tre», a més d’insinuar que «a no ser
que parlessin d’altres coses». Bartu-
meu, a més, va avisar que «s’està fre-
gant el conflicte d’interessos en
l’àmbit de les entitats financeres».

A tot plegat hi va respondre el mi-
nistre de la Presidència i Finances,
Ferran Mirapeix. El lauredià va avi-
sar que «on el Banc d’Espanya té res-
ponsabilitats i l’INAF no el Govern

pot intervenir». També va negar que
hagués estat una reunió privada, i
que la presència de Pintat a la matei-
xa responia a que «coneixia Fernán-
dez Ordóñez d’una trobada anterior,
per la qual cosa li vaig demanar que
ens acompanyés».

Quant als punts que es van trac-
tar a la trobada, Mirapeix va expli-
car que tot plegat va girar entorn de
la transparència i la fiscalitat: «Es va
fer un anàlisi de la situació econòmi-
ca dels dos països, de les reformes
econòmiques que s’estan duent a
terme i del tracte fiscal de certes
operacions financeres, com ara com-
pra de deute públic o productes bor-
saris espanyols».

Finalment, el titular de Finances
va destacar que amb aquesta reunió
«es defensa l’interès general del país.
Que no haguem dit res no vol dir
que no es treballi. Silenci no vol dir
immobilisme». H
*jventura@andorra.elperiodico.com

EDUARD COMELLAS

33 Bartumeu dialoga amb Riberaygua, ahir abans de començar la sessió del Consell General.

Reitera que això era
competència de l’INAF
i no pas de l’Executiu
liberal

Mirapeix respon que
el cap de Govern hi va
ser perquè coneix
Fernández Ordóñez

+ VICENÇ ALAY i el ministre Jor-
dana van debatre sobre la remu-
neració de CTRASA en concepte
d’incineració de residus. Jordana
va explicar que el forn té un
mínim de 45.000 tones i que, si
no s’hi arriba, «el Govern ha de
fer equilibris pressupostaris». Tot
i això, va avisar que aquesta cir-
cumstància «no vol dir que si fal-
ten tones haguem d’aportar-ne».
El socialdemòcrata, per la seva
banda, va criticar que «el contrac-
te dóna peu a diferents interpre-
tacions».

Discussió sobre les
remuneracions que
ha de rebre CTRASA

+ LA SESSIÓ va servir perquè el
ministre de Justícia i Interior, An-
toni Riberaygua, expliqués que la
reunió de dimecres del Consell
de Ministres va servir per accep-
tar la renúncia de l’actual alcalde
de Pont de Bar, Francesc Jordana,
de la seva nacionalitat andorra-
na. Riberaygua va explicar que
tres dies després que la notícia
sortís a la llum ja es van posar en
marxa els mecanismes oportuns
per treure-li la nacionalitat del
Principat.

El Govern accepta la
renúncia de l’alcalde
de Pont de Bar

+ EL MINISTRE Jordana va re-
conèixer que el peralt de la corba
d’Incles no està en la bona direc-
ció, tal com va denunciar el presi-
dent de CDA+S21, Enric Tarrado.
Tot i això, va avisar que el cost no
l’assumirà Govern, sinó l’empre-
sa adjudicatària, i que el proble-
ma no es podia detectar abans
d’obrir-l’ho al trànsit. D’altra ban-
da, Jordana va explicar que
l’exigència de responsabilitats so-
bre la UTE-Seur Vallnet per la de-
puradora d’Anyós es troba en el
moment de recerca de proves.

El peralt del revolt
d’Incles no està en la
direcció correcta

concordat
PINTAT: «LES NEGOCIACIONS AMB LA
SANTA SEU VAN A RITME VATICÀ»

< La jornada parlamentària també
va servir perquè Pintat expliqués
que les negociacions formals amb
el Vaticà per la reforma del
concordat van començar a
principi del 2007, però que les
converses informals venien de
l’època en la qual ell era ministre
d’Exteriors, entorn de l’any 1997.
Pintat va negar que no hagués
informat el Govern d’aquest
projecte, va defensar que s’havien
seguit totes les normes
constitucionals i va reconèixer
que havia informat de les
negociacions als coprínceps
«informalment».

< El Grup Socialdemòcrata, de la
mà del conseller Esteve López,
també va preguntar per les
declaracions de la ministra Mateu
sobre la problemàtica dels
controls mèdics plantejada a la
reunió de seguiment del Trilateral.
Mateu va assegurar que Espanya
no ha fet cap comunicació oficial,
però va reconèixer que el març de
l’any passat l’ambaixada a Madrid
va rebre de forma informal que el
costat espanyol veia aquest punt
com un problema en l’acord.
López, per la seva banda, va
acusar el Govern de portar el
tema «amb poca prudència».


